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Tisztelt Szeben megyei magyarok!

	 Ahhoz,	hogy	az	elkövetkezendő	száz	évben	is	magyarul	imádkozhassunk	templomainkban,	
szükségünk	van	egy	erős	anyaországra	és	egy	identitásában,	erkölcsi	értékeiben	megerősödött	
határon	innen	és	túl	élő	nemzetre.
	 Mi,	őseink	szülőföldjén	élünk	kisebbségben,	mivel	azon	a	napon,	amikor	1oo	évvel	ezelőtt	a	
győztes	nagyhatalmak	szentesítették	a	trianoni	diktátumot,	ez	az	akarat	létrehozott	egy	államot	
Közép-Európában,	amely	minden	oldaláról	önmagával	volt	határos.
	 Azon	államok,	akik	a	trianoni	diktátumhaszonélvezői,	számos	alkalommal	próbálták	nemzeti	
önazonosságunkat	eltörölni,	növelni	bennünk	a	kisebbrendűségi	érzést;	ezért	nagyon	fontos	az	
anyaország	támogatása,	kell	tudnunk	és	jó	megtapasztalnunk,	hogy	nem	vagyunk	egyedül,	van	
kire	támaszkodnunk!
	 Erdélyben	az	akkori	népszámlálás	szerint	több	mint	1,66	millió	magyart	érintett	ez	a	döntés.	
Erdélyen	belül,	a	délerdélyi	szórványban	az	1930	népszámlálás	adatai	szerint	440	ezer	magyar	élt,	
amiből	a	2.	Bécsi	döntés	után	kb	200	ezren	átkültöztek	északerdélybe	vagy	kiköltöztek	magyaror-
szágra.	A	2001	es	népszámlálás	adatai	szerint	délerdélyben	és	bánátban	kb	165	ezer	magyar	élt.
Ezek	 az	 adatok	 is	 bizonyítják	 az	 itt	 élő	magyarok	 sorsát,	 nem	kerülhette	 el	 az	 asszimilációt,	 a	
lemorzsolódást,	 a	 szórványosodást.	És	mindezek	mellett	azt	 is	 lehet	észlelni,	hogy	akkárhány-
szor	megadatott,	a	2.	Bécsi	döntés	után	vagy	az	1990	rendszerváltás	után	menekült,	költözött	a	
magyarabb	vídékekre	vagy	kiköltözött	magyarországra,	tehát	az	itten	élő	magyarságban	mindig	
megvolt	és	a	mai	napig	megvan	az	a	tudat,	az	az	érzés,	hogy	hova	milyen	nemzethez	tartózik.

folytatás a 3. oldalon

Tudjuk,	hogy	mindenki	már	megunta	az	otthon	ülést,	éppen	ezért	június	29-től	újraindítjuk	a	Törpe	
Klubot.	Ez	azt	jelenti,	hogy	minden	gyereket,	diákot	szeretettel	várunk	hétköznaponként	10	és	13	
óra	között	a	Millennium-Házban.

Sok	 érdekes	 programmal	 várjuk	 az	 érdeklő-
dőket,	 a	 játszani	 vágyókat,	 mindezt	 természe-
tesen	az	egészségügyi	szabályok	betartásával.	

Kérünk	 jelentkezz	 a	 0755	 409	 403	 telefon-
számon	 június	 26-ig,	 így	 össze	 tudjuk	 állítani	 a	
10	fős	csoportokat.

Írjatok	vagy	hívjatok	bátran!

Trianon 1920-2020

Nyári foglalkozások 
gyerekeknek a Millennium 

Házban
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RMDSZ Hírek
Decentralizáltuk az 

európai alapok lehívá-
sának és felhasználásának 

procedúráját
	 Döntéshozó	 testületként	 fogadta	 el	 a	 képviselőház	
június	10-én	azt	a	törvénytervezetet,	amely	közelebb	viszi	az	
önkormányzatokhoz	és	az	állampolgárokhoz	az	európai	uniós	
alapok	 lehívásának	 és	 felhasználásának	 feltételeit	 −	 erről	
Benedek	 Zakariás,	 az	 RMDSZ	 képviselőházi	 frakcióvezető	
tájékoztatott.	

	 A	 képviselő	 elmondta,	 ez	 a	 törvénytervezet	 gyakorla-
tilag	decentralizálja	az	adminisztratív	teendők	egy	részét,	és	
így	 nem	Bukarestet,	 hanem	 a	 regionális	 fejlesztési	 ügynök-
ségeket	és	önkormányzatokat	ruházzák	fel	további	hatáskö-
rökkel.

 „Ez a törvény lehetőséget nyújt arra, hogy a regionális 
fejlesztési ügynökségek, az önkormányzatok, vagy például a 
vasúthálózat regionális részlegei le tudjanak hívni európai uniós 
alapokat és ezeket a folyamatokat ellenőrizni és menedzselni 
tudják”	 –	 fogalmazott	 a	 képviselő.	A	 törvény	az	 államelnöki	
kihirdetést	követően	lép	érvénybe.

Nehéz helyzetbe sodorja 
az önkormányzatokat, 

ezért nem támogattuk a 
2020-as állami költségve-

tés-kiegészítést

	 Nem	szavazta	meg	a	2020-as	állami	költségvetés-kiegé-
szítést	 az	 RMDSZ	 tekintettel	 arra,	 hogy	 az	 nem	nyújt	 reális	
megoldást	az	önkormányzatoknak,	a	megyei	tanácsok	aláren-
deltségében	működő	kulturális	intézményeknek,	valamint	az	
önkormányzatok	által	biztosított	 szociális	 szolgáltatás	 fede-
zetlen	marad.

	 Benedek	Zakariás,	az	RMDSZ	képviselőházi	frakcióveze-
tője	elmondta:	bár	a	Szövetség	öt	fontos	területet	szabályzó	
pontban	módosította	volna	az	idei	állami	költségvetés-kiegé-
szítés	 tervezetét,	 egyet	 sem	 fogadtak	 el.	 „A	megyei	 önkor-
mányzatok	 alárendeltségében	 működő	 kulturális	 intézmé-
nyek	pénzforrások	nélkül	maradnak,	hiszen	a	kormány	az	éves	
állami	 költségvetésben	 számukra	 jóváhagyott	 összegeket	
önkényesen	 szétosztotta	 a	 helyi	 önkormányzatok	 között.	 A	
mostani	 költségvetés-kiegészítés	 tehát	 nincs	 tekintettel	 a	
megyei	 önkormányzatok	 alárendeltségében	 működő	 kultu-
rális	intézményekre,	a	kormány	alig	négy	hónapig	tudta	bizto-

sítani	a	működésükhöz	szükséges	pénzforrást”	–	 tette	hozzá	
Benedek	Zakariás.

Az	RMDSZ	frakcióvezetője	rámutatott	arra	is,	hogy	az	önkor-
mányzatok	által	végzett	szociális	szolgáltatásokra	szánt	összeg	
is	jelentősen	csorbul,	valamint	az	a	930	millió	lej,	amelyet	erre	a	
célra	fordítana	a	kormány,	nincs	arányosan	elosztva	a	megyék	
között.

RMDSZ: 85 százalékos 
adót rónak ki minden, 7000 

lejnél nagyobb speciális 
nyugdíjra

	 Többpárti	 konszenzus	 mentén	 ma,	 döntéshozó	 testü-
letként	 szavazta	meg	 a	 képviselőház	 a	 7000	 lejnél	 nagyobb	
speciális	nyugdíjak	85	százalékos	megadóztatását.	

 „A ma elfogadott módosítás minden speciális nyugdíjban 
részesülő kategória megadóztatását célozza. Ennek értelmében 
2000 és 7000 lej között 10 százalékos adót, míg a 7000 lej fölötti 
összegre 85 százalékos adót rónak ki”. A	2020	januárjában	elfo-
gadott	jogszabályra	tekintve,	amely	csak	bizonyos	kategóriák	
esetében	 szüntette	 meg	 a	 speciális	 nyugdíjakat,	 azonban	 a	
jelentős	tételek	továbbra	is	ott	maradtak. 
 „Az RMDSZ akkor is azt mondta, hogy minden speciális 
nyugdíjat el kell törölni, amennyiben ezt nem lehet akkor 90 
százalékos adót kell bevezetni, azonban akkor egyik parlamenti 
párt sem támogatta a Szövetség módosító javaslatait”.
 A	 törvény	 az	 államelnöki	 kihirdetést	 követően,	 a	
Hivatalos	Közlönyben	történő	megjelenés	után	lép	hatályba.

forrás:	www.rmdsz.ro
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folytatás az első oldalról
 
Az	 asszimilációs	 politika,	 a	megfélelmités	 külömböző	 formái,	
a	magyarságtudat,	 érzést	 törölni	 akaró	 többség	 100	 év	 alatt	
nem	érte	el	a	célját,	a	délerdélyi	magyarság	többsége	nemcsak	
megtartotta	 nemzetiségét,mély	 nemzeti	 érzését,	 hanem	
továbbvitte	 a	 hagyományokat,	 megőrizte	 az	 anyanyelvét	 és	
büszke	magyarságára.	Itt	csak	egy	példát	emlitenék:	a	szeben	
megyei	oltszakadátot,	ami	a	legdélebben	fekvő	magyar	nyelv-
sziget.

	 Mindezek	mellett	a	szórvány	az	a	hely	ahol	külső	segitség	
nélkül	nem	tudjuk		megtartani	identitásunkat,	kivált	a	mai	hely-
zetben,	amikor	a	nemzeti	érzelmeket	kezdi	átvenni	a	gazdasági	
érdek,	 ezt	 elsőként	 az	RMDSZ	 látta	 és	 kidolgozta	 a	 szórvány	
cselekvési	tervet,	beindult	a	székely	–	szórvány	program..	Ezek	
után	a	magyar	kormány	is	több	programot	dolgozott	ki	az	itten	
élő	magyarok	megsegítésére.	Köszönet	mindezekért!
Ezek	a	programok,	tervek,	kézelfogható	segítségek,	bátran	kije-
lentem,hogy	az	itt	élő	magyarokban	megerősítette	a	magyar-
ságtudatot,	a	magyar	érzést	és	azt	a	büsszkeséget,	hogy	egy	
erős	és	bátor	nemzet	fiai	vagyunk.
	 Tehát	a	trianoni	békeszerződés,	az	asszimiláció,	a	fenye-
getőzések	 nem	 értek	 célba	megmaradtunk	 és	 bíztos	 vagyok	
abba,	 hogy	 ezután	 is	 megmaradunk	 nemzetünk	 tevékeny,	
értéket	 teremtő	 tagjainak	 még	 akkor	 is,ha	 létszámban	 kis	
közösségek,	de	lélekben	annál	erősebbek	vagyunk.
	 Itt	minden	nap	megéljük	Széchenyi	 Istvánnak	azt	a	kije-
lentését,	ami	így	szól:
 „Azokból a kövekből, melyek utunkban gördülnek, egy kis 
ügyességgel lépcsőt építhetünk”
	 A	feladat	mi	vár	ránk	és	őseinktől	kaptunk,	nem	könnyű,	
de	összefogással	és	közös	akarattal	képesek	vagyunk	megbír-
kozni	 vele:	 megmaradni	 magyarnak	 és	 keresztyénnek	 itt	 a	
Kárpát-medencében!	

Az	Isten	tartsa	meg	nemzetünket!!!

	 Június	17-től	harminc	nappal	meghosszabbítja	a	kormány	
a	készenléti	állapotot,	ami	jogi	alapot	teremt	bizonyos	korlátozó	
intézkedések	megtartására.

	 A	kormányülés	végén	további	szabályenyhítéseket	ismer-
tettek.	Újdonság,	hogy	lehetővé	teszik	a	hívek	részvételével	a	
beltéri	 istentiszteleteket	 és	miséket.	 A	 résztvevők	 számát	 az	
adott	 templomok	 területének	 függvényében	 fogják	 megha-
tározni,	de	minden	esetben	be	kell	majd	tartani	a	fizikai	távol-
ságot,	 és	maszkot	 kell	majd	hordani.	 Eddig	 csak	 a	 szabadtéri	

egyházi	 szertartásokat	 engedélyezték	 a	 hatóságok.	 További	
lazítás,	hogy	megnyitnak	néhány	határátkelőt.

	 A	készenléti	állapot	meghosszabbítását	a	parlamentnek	
is	jóvá	kell	hagynia,	az	erről	szóló	szavazást	szerdán	tartják.

Forrás:	maszol.ro

	 Szerdától	 megszűnik	 a	 karanténba	 vonulási	 kötele-
zettség	 a	 Magyarország	 és	 Románia	 közötti	 határátlépés	
esetén	a	két	ország	állampolgárainak	–	jelentette	be	videóüze-
netben	Szijjártó	Péter	magyar	külgazdasági	és	külügyminiszter	
kedd	délután	Facebook-oldalán.

	 Szijjártó	Péter	elmondta:	az	RMDSZ	már	régóta	kérte	a	
magyar	kormányt	arra,	hogy	próbáljon	megállapodni	a	román	
kormánnyal	 arról,	 hogy	 a	 román	 és	 a	 magyar	 állampolgárok	
karanténba	vonulási	kötelezettség	nélkül	átkelhessenek	a	két	
ország	határán.	A	külgazdasági	és	külügyminiszter	köszönetet	
mondott	a	Szövetségnek	és	elnökének,	Kelemen	Hunornak	is,	
hogy	mindvégig	napirenden	tartották	ezt	a	témát.

Forrás:	www.rmdsz.roJóváhagyta a kormány a készen-
léti állapot 30 napos meghosz-

szabbítását; lehet misézni a 
templomokban

Az RMDSZ kérésére szerdától 
nem kell karanténba menni, ha 

Magyarországra utazunk
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 Az elmúlt két 
évben Töttösi Gergő, 
a Petőfi Sándor 
Program ösztöndíjasa 
Medgyesen szolgált a 
helyi magyar közösség 
mindennapjaiban. A 
magyar kulturális élet 
központjában, a Millen-
nium-Házban működő 
szervezetek együtt-
működése és közös 
projektek, rendezvé-
nyek szervezése volt 
az elmúlt két év elsőd-
leges célja. Erről, illetve 

az itt töltött emlékekről, megélt pillanatokról, eredményekről 
kérdeztük a leköszönő ösztöndíjast. A kérdéseket a kollégák, 
önkénteseink állították össze, olvassák szeretettel az interjút:

Legjobb élményed Medgyesről?

 Szerencsésnek érzem magam, amiért azt mondhatom, 
hogy nincs legjobb élményem. Rengeteg nagyon szép emléket 
viszek magammal, és úgy érzem, igazságtalan lenne bárme-
lyikkel szemben egy másikat kiválasztanom. Amikor később 
visszagondolok majd Medgyesre, olyan mindennapos helyzetek 
fognak eszembe jutni, mint a délelőtti gyűlések, a gyerekekkel 
való foglalkozás az iskolában, vagy az esti programok a magyar 
házban.

Melyik projekt állt a legközelebb hozzád azok közül, 
amelyeken részt vettél?

 Kicsit talán számomra is meglepő módon a télen indított 
nyelvtanfolyam került hozzám legközelebb. Korosztály tekinte-
tében egy nagyon vegyes csoport verődött össze, de kivétel nélkül 
mindegyikükön érződött egyfajta nyitottság és pozitív szemlélet. 
Igazán üdítő érzés volt olyan új embereket megismerni, akik 
valóban érdeklődtek magyar anyanyelvünk és kultúránk iránt. 
Azt kívánom, mindenkinek, aki olykor teherként éli meg a kisebb-
séghez való tartozást, hogy tapasztalja meg mindazt, ami nekem 
megadatott a kurzus által.

Melyik volt a legnagyobb kihívás az itt eltöltött időszakban?

 Egyértelműen az utolsó két és fél hónap, amikor a járvány 
miatt kényszerű „szobafogságban” voltam. Nem is elsősorban 
azért, mert nagyon korlátozott volt a mozgásterem. Sokkal 
inkább azért, mert úgy éreztem mindez megfoszt attól a maradék 
kis időtől, amit máskülönben köztetek tölthetnék el. Már előtte is 
tudtam, hogy sajnos közel a búcsú ideje, de abban bíztam, hogy 
addig még lesz néhány közös hónapunk.

 

Ezt a senkinek fel nem róható helyzetet leszámítva nem tudok 
visszaemlékezni olyanra, amikor különösebben kihívás lett volna 
a medgyesi lét. Az első naptól kezdődően pozitívan és nyitottan 
álltak, álltatok hozzám, így ez alkalommal még a kezdet sem 
volt különösebben nehéz. Talán ez részben annak is köszönhető 
volt, hogy ahonnan érkeztem, a magyarok aránya hozzávetőle-
gesen egy ezrelék, így az itteni arány még kimondottan soknak is 
mondható.

Elégedett vagy-e az itteni teljesítményeiddel?

 Elégedett vagyok azzal, amilyen szerepet betöltöttem az 
elmúlt két év során. Mint minden közösség, ez is rendkívül vegyes. 
Talán nem mindenkivel sikerült megtalálnom a közös hangot, de 
úgy érzem bárkivel együtt tudtam működni és fenntartani egy 
kölcsönös tiszteletet.

 Ami pedig kimondottan a munkámat illeti? Értem el sike-
reket és összességében igyekeztem színvonalasan ellátni a 
feladataimat. Részemről büszke vagyok a rendezvényeink kime-
netelére és azok arculatára, amiért én feleltem. A „Mi iskolánk” 
kiadvány azt hiszem szintén jól sikerült, illetve különösen nagy 
öröm volt számomra az új iskolabusz megszerzése. Mindemellett 
pozitívan emlékezek vissza a nyelvtanfolyamunkra, az Erasmus+ 
tanfolyamra és egyéb, kisebb projektjeinkre.

 Mégis, összegezve nehéz lenne értékelnem a „teljesítmé-
nyem” és azt hiszem ezt csak az tudná megtenni, akinek van 
összehasonlítási alapja, gondolok itt az előttem lévő időkre. 
Abban egészen biztos vagyok, hogy a személyemmel sok minden 
változott, azt pedig mindenkinek magának kell eldöntenie, hogy 
számára milyen irányba.

Mi az, amit másképp csinálnál, és mi az, amit nem?

 Aki csak egy kicsit is megismert tudja, hogy nem vagyok 
éppen egy megalkuvó, vagy könnyen kezelhető személyiség. 
Ebből adódóan sosem jelentett problémát kiállni magamért és 
kifejteni az őszinte véleményemet. Ennek részben örülök és nem 
hiszem, hogy változtatnék rajta, mégis, sokszor talán jobb lett 
volna higgadtabban, kevésbé személyemet ért támadásként 
értelmezni egy-egy vitás helyzetet. Ez leginkább a MADISZ-on 
belüli munkámra vonatkozik és azt hiszem, kellett a munkatár-
saim hozzáállása is ahhoz, hogy a temperamentumos habitusom 
ne jelentsen nagyobb akadályt.

Kedvenc hely, és miért?

I. Ferdinánd tér, mert ott mindig van élet és az evangélikus 
templom mögötti szűk sikátorok, mert ott sosincs.

Mi az, amiben úgy érzed segíteni tudtad a helyi szervezetet 
és a helyi közösséget?

Visszatekintő az elmúlt két évre – 
interjú Töttösi Gergő ösztöndíjassal
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Remélem, hogy sikerült új színt és némi plusz energiát hoznom 
magammal. Szeretném azt hinni, hogy nyitott voltam minden 
csoport, vagy korosztály felé és akinek segítségre volt szüksége, 
tudta, hogy hozzám bátran fordulhat. Bizonyos szemszögből 
nagyon más vagyok, mint a korábbi medgyesi ösztöndíjasok, vagy 
azok, akik elsősorban a programban részt szoktak venni. Bízom 
benne, hogy végsősoron ez legalább annyi előnyt jelentett a 
gyakorlatban, mint amennyi hátrányt.

Mit tanácsolnál a következő ösztöndíjasnak?

 Hogy becsülje meg a kapott lehetőséget és élvezze azt, 
amit csinál. A céllal, amiért idejön könnyű azonosulni és a pozí-
ciójából és a közegből fakadóan nagyon sok örömben és sikerél-
ményben lehet majd része. A két év tapasztalatából azt üzenném 
neki, hogy megnyugodhat, jó helyre kerül.

Mit üzennél a fogadószervezetnek?

 30 éves múltra tekint vissza és szó szerint a semmiből épült 
fel azzá, amit ma jelent minden itt élő magyar számára. Csak 
azt tudom mondani, hogy tagjai folytassák ugyanebben a szel-
lemben a munkát. Merjenek továbbra is nagyot álmodni, bele-
vágni új dolgokba és ne elégedjenek meg azzal, amit mára sikerült 
elérniük.

Mit kívánsz a diákoknak?

 Hogy fedezzék fel mi az, amit valójában szeretnek és ami 
különösen érdekli őket. Mindenben, amit tanulnak van valami 
szépség és végül rajtuk áll, hogy miben találják meg. Emellett 
használják ki azt, hogy a szűkebb létszám miatt jóval szorosabb 
barátságok szövődnek a Báthoryban, mint más intézményekben. 
Biztos vagyok benne, hogy a jövőben is számíthatnak majd 
egymásra, illetve az iskola pedagógusaira.

Végül, mit tanácsolsz a magyar közösségnek?

 Nem hiszem, hogy lenne bármi jogom tanácsot adni nekik, 
viszont remélem, hogy áldásnak, nem pedig átoknak tartják azt, 
hogy hozzánk tartoznak. Bízom benne, hogy amikor az utcán 
hallanak valakit az anyanyelvünkön beszélni, vagy látnak egy 
magyar nyelvű plakátot, pozitív érzés fogja el őket.

Mit adott neked az elmúlt két év?

 Megismerhettem Erdélyt és az erdélyi életet; hogy milyen a 
szórványban élni és egy kis közösség fontos tagjának lenni; krea-
tivitást igénylő változatos munkát, benne sok egyéni és csapat-
szintű sikerrel; barátokat, akikkel bízom benne, hogy a jövőben 
is sikerül tartanom a kapcsolatot; egy várost, ahol valószínűleg 
már sosem fogok élni, de amelyre a későbbiekben nem csak úgy 
emlékezhetek, mint egykori lakhelyem, hanem mint egykori 
otthonom.

Bármi, amit szeretnél még megjegyezni?

 A járvány miatt hirtelen kell elhagynom Medgyest és 
sokaktól nem tudok elköszönni, akiktől egyébként el szeretnék. 
Hosszú lenne egyesével felsorolni mindenkit, ezért összefogla-

lóan köszönöm mindazoknak az elmúlt két évet, akikkel kapcso-
latba kerültem és akik boldogabbá, könnyebbé, érdekesebbé 
vagy szakmailag sikeresebbé tették a medgyesi küldetésemet. 
Köszönöm a MADISZ csapatának és a Millennium-Házban dolgo-
zóknak a befogadást, hogy elfogadtak olyannak, amilyen vagyok 
és hogy nyitottan álltak a javaslataimhoz, elképzeléseimhez. 
Külön köszönöm azoknak, akik a kijárási tilalom alatt gondoltak 
rám, segítettek és tartották bennem a lelket. Így sem volt könnyű 
időszak, nélkülük azonban sokkal nehezebb lett volna.

 Fájó szívvel hagyom el Medgyest és nem tudom még, mit hoz 
az élet, de örülnék, ha végül négy év után nem csak ideiglenesen 
térnék vissza Budapestre. Mégis, egy részem szívesen maradna 
itt és még sokáig fogom sajnálni, hogy ennek a kalandnak is vége 
lett. Látogatóként mindenesetre egészen biztosan vissza fogok 
térni a jövőben, főként, hogy azt hallottam, egész jó fesztiválokat 
szerveznek a helyiek... :-)
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	 Áradásveszélyre	figyelmeztetnek	31	folyón,	valamint	a	
Duna	mellékfolyóin	és	Dobrudzsában.	A	figyelmeztetés	hétfő	
éjfélig	van	érvényben.	

	 Az	 Országos	 Hidrológiai	 és	 Vízgazdálkodási	 Intézet	
(INHGA)	 szerint	 június	 19-én	 12	órától	 június	 22-én	 16	óráig	
másodfokú	(narancsszínű)	riasztás	lesz	érvénybe	a	következő	
folyókon:	Tisza,	Visó,	Iza,	Túr	(Máramaros	és	Szatmár	megye),	
Nagy-Szamos	 (Beszterce-Naszód	 megye),	 Lápos	 (Máramaros	
megye),	Kis-Szamos	(Kolozs	és	Bihar	megye),	Szamos	(Kolozs,	
Szilágy,	 Máramaros	 és	 Szatmár	 megye),	 Kraszna	 (Szilágy	
és	 Szatmár	 megye),	 Ér	 (Szatmár	 és	 Bihar	 megye),	 Berettyó	
(Szilágy	és	Bihar	megye),	Sebes-Körös	(Kolozs	és	Bihar	megye),	
Fekete-Körös	 (Bihar	és	Arad	megye)	és	Fehér-Körös	 (Hunyad	
és	Arad	megye).	

	 Extrém	 hidrológiai	 jelenségek	 előfordulhatnak	 még	 a	
következő	folyókon:	Maros	(Maros,	Hargita,	Beszterce-Naszód,	
Kolozs,	Fehér,	Szeben,	Hunyad	és	Arad	megye),	Ó-Béga,	Béga	
(Temes	megye),	Temes,	Berzava,	Moraviţa,	Karas,	Néra	(Temes	
és	 Krassó-Szörény	 megye),	 Cserna	 (Gorj	 és	 Krassó-Szörény	
megye),	Motru	(Gorj	és	Mehedinţi	megye),	Zsil	 (Gorj	megye),	
Gilort	 (Gorj	 megye),	 Olt	 (Hargita,	 Kovászna,	 Brassó,	 Szeben	
Vâlcea,	 Argeş	 és	 Olt	 megye),	 Olteţ	 (Gorj	 és	 Vâlcea	 megye),	
Argeş	 (Argeş,	 Dâmboviţa	 megye),	 Başeu	 (Botoşani	 megye),	
Jijia	 (Botoşani	 és	 Iaşi	megye),	Prut	 (Botoşani	 és	 Iaşi	megye),	
valamint	a	Dobrudzsai	folyókon.	

	 Ezenkívül	 péntektől	 hétfő	 éjfélig	 a	 vízszint	 túllépheti	
az	 árvízvédelmi	 kvótát	 a	 következő	 folyók	 vízgyűjtő	meden-
céjében:	Tisza	 ,	Visó,	 Iza,	Túr	(Máramaros	és	Szatmár	megye)	
,	Nagy-Szamos	(Beszterce-Naszód	megye),	Lápos	(Máramaros	
megye),	Kis-Szamos	(Kolozs	és	Bihar	megye),	Szamos	(Kolozs,	
Szilágy,	 Máramaros	 és	 Szatmár	 megye),	 Kraszna	 (Szilágy	
és	 Szatmár	 megye),	 Ér	 (Szatmár	 és	 Bihar	 megye),	 Berettyó	
(Szilágy	és	Bihar	megye),	Sebes-Körös	(Kolozs,	Szatmár	és	Bihar	
megye),	 Fekete-Körös	 (Bihar	 és	 Arad	 megye),	 Fehér-Körös	
(Hunyad	és	Arad	megye),	Maros	(Hargita,	Maros,	Beszterce-Na-
szód,	Szeben,	Kolozs,	Fehér,	Hunyad	és	Arad	megye),	Ó-Béga,	
Béga	 (Temes	megye),	Temes,	Berzava,	Moraviţa,	Karas,	Néra	
(Temes	és	Krassó-Szörény	megye),	Cserna	(Gorj	és	Krassó-Szö-
rény	 megye),	 a	 Duna	 kicsi	 mellékfolyói,	 (Krassó-Szörény	 és	
Mehedinţi	 megye),	 Drincea	 (Mehedinţi	 megye)	 és	 Desnăţui	
(Mehedinţi	és	Dolj	megye).	

	 Sárga	 jelzésű	 riasztást	 adtak	 ki	 továbbá	 a	 következő	

folyókra:	Zsil	 (Hunyad,	Gorj,	Mehedinţi	és	Dolj),	Olt	 (Hargita,	
Kovászna,	 Brassó,	 Szeben,	 Vâlcea,	 Argeş,	 Gorj,	 Dolj	 és	 Olt	
megye),	Călmăţui	(Olt	és	Teleorman	megye),	Vedea	(Argeş,	Olt	
és	 Teleorman	megye),	 Argeş	 (Argeş,	 Dâmboviţa,	 Teleorman,	
Ilfov	 és	 Giurgiu	 megye),	 Ialomiţa	 (Dâmboviţa,	 Prahova	 és	
Ialomiţa	megye)	és	Buzău	(Brassó,	Kovászna	és	Buzău	megye).

a Maszol.ro portálról

	 Nagyszeben	 és	 környéke	 nemcsak	 szép	 és	 barátságos,	
de	 a	 szálloda-	 és	 étterem-tulajdonosok	 többsége	 is	 nagyon	
odafigyel	az	óvintézkedésekre	–	értékelt	a	Krónikának	Takács	
Gyöngyi	 nagyszebeni	 idegenvezető,	miután	 az	 erdélyi	 várost	
az	egyik	legbiztonságosabb	európai	turisztikai	célpontnak	nyil-
vánította	egy	uniós	egyesület.
	 Huszonegy	 közkedvelt,	 a	 vírusjárvány	 közepette	 is	
biztonságosnak	 számító	 európai	 idegenforgalmi	 célpontot	
javasol	 a	 nyár	 folyamán	 utazni	 vágyóknak	 az	 European	 Best	
Destinations	 turisztikai	 egyesület.	 Egyikük	 közülük	 Nagy-
szeben.	Erdély	egykoron	második	legnagyobb	szász	települése	
olyan	úti	célokkal	„verseng”	a	toplistán,	mint	a	jóval	ismertebb	
és	 látogatottabb	Korfu,	Madeira,	Málta,	Bécs,	 Fiume	 (Rijeka)	
vagy	az	Azori-szigetek.

	 Az	Európai	Unió	által	működtetett	turisztikai	egyesület	
a	 koronavírus-járványt	 megelőző	 biztonsági	 intézkedések	
alapján	állította	össze	a	huszonegyes	listát.	Az	illetékesek	első-
sorban	azt	vizsgálták,	hogy	az	adott	országban	és	azon	belül	
a	 régióban	 mekkora	 volt	 a	 megbetegedések	 száma,	 illetve	
aránya,	 miként	 óvják	 a	 vendéglátók	 a	 turisták	 egészségét,	
a	 lakosság	 rendelkezik-e	 elég	 védőmaszkkal,	 betartható-e	 a	
kötelező	 fizikai	 távolságtartás.	 Mindemellett	 olyan	 aprósá-
gokra	is	odafigyeltek,	hogy	a	szállásadók	cserélik-e	a	 légkon-
dicionáló	berendezésekben	a	szűrőt.	Számításba	vették,	hogy	
a	 szigeten	 vagy	 a	 településen,	 illetve	 a	 környékén	milyen	 az	
egészségügyi	ellátás:	vannak-e	kórházak,	és	ha	igen,	mekkora	
kapacitással	működnek.	Nagyszeben	talán	legfontosabb	aduja,	
hogy	 az	 országban	 mintegy	 tizenötször	 kevesebb	 koronaví-
rusos	 megbetegedést	 regisztráltak,	 mint	 a	 legtöbb	 európai	
államban.	
 „Több okból is kifolyólag, Nagyszeben egy tökéletes úti 
cél lehet. Azoknak is, akik az instagramos követőiknek számát 
szeretnék növelni, de azok számára is, akiket a törtételem vagy a 
természet vonz”	–	írja	az	European	Best	Destinations	a	toplista	
egyetlen	romániai	szereplőjéről.	Nagyszebent	ugyanakkor	az	
egyik	 legélhetőbb	 városként	 mutatják	 be,	 kórházairól	 meg	
azt	írják,	hogy	a	járvány	idején	soha	nem	voltak	megtelve.	„Ez	
enyhén	szólva	túlzás,	mert	a	megyében	elég	sok	a	Covid-fer-
tőzött,	sőt	a	szomszéd	megyékből	is	érkeznek	betegek.	Ettől	
függetlenül	úgy	érzem,	Szeben	megérdemli,	hogy	ott	legyen	a	
jegyzett	turisztikai	célpontok	között.
 „A város és környéke nemcsak szép és barátságos, de a szál-
lodások és étterem-tulajdonosok többsége nagyon odafigyel az 
óvintézkedésekre. Érkeznek is a turisták, ha nem is buszszámra, 
de már szállingóznak”	–	értékelte	lapunknak	a	helyzetet	Takács	
Gyöngyi	nagyszebeni	idegenvezető.	A	turisztikai	referensként	
is	dolgozó	szakember	szerint	már	a	hétvégén	megpezsdült	az	
élet	–	nemcsak	a	megyeszékhelyen,	hanem	a	környékén	 is.	A	

Áradásveszély van 31 romániai 
folyón 

Mert megérdemli: Európa egyik 
legbiztonságosabb turisztikai 

célpontja Nagyszeben
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Nagyszebentől	mintegy	15	kilométerre	fekvő	Vízaknán	például	
már	lehet	fürödni	a	sós	vizű	tavakban.	

	 Pénteken	a	polgármesteri	hivatal	is	lépett:	újra	megnyi-
totta	 a	 városháza	 földszintjén	 berendezett	 és	 a	 két	 hónapos	
„pangás”	alatt	korszerűsített	turisztikai	információs	központot.	
Szerkesztőségünkhöz	eljuttatott	közleményében	Astrid	Fodor	
polgármester	 reményének	 adott	 hangot,	miszerint	 a	 korláto-
zások	 fokozatos	 feloldása	és	a	 járvány	visszaszorítása	már	az	
elkövetkezendő	hetekben	a	nagyszebeni	 turizmus	fellendülé-
séhez	vezet.	
	 Egyébként	 az	 év	 elején,	még	mielőtt	 a	 járvány	 az	 öreg	
kontinensen	 is	 felütötte	 volna	 a	 fejét,	 ugyanaz	 a	 turisztikai	
egyesület	egy	európai	top	10-es	listán	az	előkelő	hatodik	helyre	
sorolta	Szebent.	
	 Akkor	nemcsak	az	idegenforgalmi,	hanem	a	gazdasági	és	
környezetvédelmi	potenciálját,	gasztronómiai	kínálatát	is	vizs-
gálták	a	legvonzóbb	városoknak.	Az	erdélyi	várost	mindössze	a	
francia	Colmar,	illetve	Athén,	Tbiliszi,	Bécs	és	a	portugál	Cascais	
előzte	meg.	A	toplista	összeállításában	több	mint	hatszázezren	
vettek	részt,	közülük	harmincezer	látogató	szavazott	Nagysze-
benre.

www.kronika.ro

	 Mind	a	magán-,	mind	az	állami	óvodák,	bölcsődék,	after	
school-ok	 megnyithatnak	 június	 15-étől	 a	 közegészségügyi	
előírások	 és	 a	 fizikai	 távolságtartás	 szabályának	 betartásával	
–	közölte	pénteken	 Ionel	Dancă,	a	miniszterelnöki	kancellária	
vezetője.

	 Klaus	Iohannis	keddi	nyilatkozata	szerint	a	nyári	újranyitás	
az	 óvodák,	 bölcsődék	 esetében	 csak	 a	 magánintézményeket	
érintette	 volna.	 Ludovic	 Orban	miniszterelnök	 csütörtök	 esti	
nyilatkozatában	 „nyári	 óvodákat”	 emlegetett,	 anélkül,	 hogy	
leszögezze,	az	állami	vagy	magánóvodák	nyithatnak	meg.

	 A	miniszterelnöki	kancellária	vezetője	pénteken	pontosí-
totta:	a	szabályozás	nem	tesz	különbséget	a	két	típusú	intézmény	
között,	mind	a	magán-,	mind	az	állami	óvodák,	bölcsődék,	after	
school-ok	 megnyithatnak	 június	 15-étől.	 Azonban	 felhívta	 a	
figyelmet,	 hogy	 előbbiekről	 az	 adott	 intézmény	 vezetősége	
dönt,	utóbbiakról	pedig	a	helyi	hatóságok,	 írja	az	edupedu.ro	
tanügyi	portál.

	 Dancă	 hozzátette,	 a	 kormány	 azt	 javasolja,	 hogy	 az	
óvodák,	 bölcsődék	 és	 after	 school-ok	 a	 közegészségügyi	 és	
higiéniai	 előírások,	 valamint	 a	 fizikai	 távolságtartás	 szabá-

lyának	 betartásával	
nyissanak	 újra,	 hogy	
a	gyermekek	számára	
minél	 biztonságo-
sabb környezetet 
teremtsenek,	 és	
visszaszorítsák	 a	
ko r on av í r u s - f e r -
tőzés	 terjedésének	
veszélyét.

Forrás:	maszol.ro

Támogatók - Partnerek

Az állami és a magánóvodák és 
bölcsődék egyaránt kinyithatnak
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